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Espoo
Finnoonlaaksontie 1-5, Espoo
0201 323 778* • info.espoo@ikh.fi
Ma–pe 7–19, la 9–16

Konala
Ristipellontie 23, Helsinki
0201 323 798* • info.konala@ikh.fi
Ma–pe 7–19, la 9–16

Vantaa
Kärkikuja 6, Vantaa
0201 323 548* • info.vantaa@ikh.fi
Ma–pe 7–18, la 9–15

*Puhelun hinta 0201-alkuisiin 
numeroihin 8,35 snt/puhelu + 
16,69 snt/min.Tekijöiden kauppa

Talvitakki 
Vinterjacka
• 100 % polyesteri 
• EN 20471 luokka 2

Naisten malli
Amber
• koot: XS-2XL
PAT524N/NO

Miesten malli
Anton
• koot: 2XS-5XL
PAT524K/O/P

kpl

129,-

Talvihousut
Austin
• 100 % polyesteri
• EN 20471 luokka 1
• koot: 2XS-5XL, D96-D120
PAT525K/O/P

LED-otsalamppu 
450 lm
H4-R
• kantama max. 260 m 
ELW011

Vähän parempi joululahja  
tekijöille – IKH-lahjakortti

149,-
Turvajalkine
Chelsea Evo Boa Wide
• EN 20345 S3 SRC ESD
• komposiittikärki
• naulaanastumissuoja
• koot: 38-47
HH78269-930 79,-Akku 18 V 5,0 Ah

BSL1850

EräLumilinko
• moottori 4-tahti/337 cm³/11 hv
• työleveys 720 mm
• max. linkous- 

etäisyys 10 m
• telaveto
XTP122

Hinnat sis. ALV 24 %. Pidätämme oikeuden hintamuutoksiin.
Tuotteiden tarjoushinnat voimassa 31.12.2023 saakka vain alla olevissa myymälöissämme.

99,-Työkalusarja 
1/2” ja 1/4”
IKH1004A

127 osaa

Ole ylpeä työstäsi.  
Vaatteet painettuna  
mukaan – nopeasti.

Kysy yritykselle  
edustavia työvaatteita  

omalla logollasi. 

1190,-

39,-
139,-
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Oletko käyttänyt tekoälyä maarakennusalan töissä?Pikagallup

Ei

Ei Ei Ei Ei Kyllä

En ole ehtinyt kokeilla , koska 
se on vielä melko uusi asia 
rakennusalalla. Jossain 
vaiheessa se on varmaan 
edessä. Esimerkiksi 
mittauspuolen tehtävissä 
tekoälyä käytetään jo jossain 
määrin tekijän tukena. 
Käytännössä sen avulla on 
pystytty automatisoimaan 
ohjelmistopuolen toimintoja. 

Arttu Heikkilä,
Erkki Heikklä Oy

En ole huomannut tekoälyn 
toimintaa työmailla. Näkisin, 
että selkeissäkin kaivutöissä 
on niin monia muuttuvia 
tekijöitä, ettei tekoäly voi 
korvata ihmistä. Tarjous- ja 
laskentapuolella tekoälyä 
voisi ehkä hyödyntää jossain 
tehtävissä, mutta ihmisen 
pitää silloinkin tarkistaa 
lopputulos.

Sami Kirkkari,
Sami Kirkkari Tmi

En ole itse kokeillut, mutta 
kuulemani mukaan sitä käyte-
tään jonkin verran alusta-
vassa, esimerkiksi dronella 
mitattuihin pinta- alatietoihin 
perustuvassa tarjouslasken-
nassa. Miksei sitä voisi jossain 
vaiheessa itsekin kokeilla. 
Tekoälyyn ei voi kuitenkaan 
luottaa, ainakaan vielä, ja 
laskelmat pitää tarkistaa.

Matti Kylmäoja,  
Kylmäoja Oy

Ei ole tullut vielä hyödyn-
nettyä. Olen kuitenkin aja-
tellut kokeilla ChatGPT- kieli-
mallia, joka antaa monenlaisia 
vastauksia sille esitettyihin 
kysymyksiin. Kehitys menee 
siihen suuntaan, että joku 
tekoälysysteemi laskee 
tulevaisuudessa tarjouksetkin, 
tai auttaa ainakin massojen 
laskennassa.

Jesse Puonti,
Puuha Puonti Oy

Vaikka en fyysinen olio ole-
kaan, minua voi hyödyntää 
maarakentamisen konteks-
tissa esim. tietojen analysoin-
nissa, suunnittelun tukena, 
koulutuksessa ja viestinnässä. 
On tärkeää huomata, että 
minulla ei ole kykyä suorittaa 
fyysisiä tehtäviä, ja käyttöni 
tulisi tapahtua yhdessä alan 
ammattilaisten kanssa.

ChatGPT 3.5,
OpenAI, San Francisco

Mediaa seuraamalla saa helposti sen ku- 
van, että rakentaminen on taantumassa, 
jos ei jo lamassa. Ja totta toki on, että talon-
rakentamisessa ajat ovat kovat ja moni yri-
tys on mennyt nurin.

Mutta, se ei ole koko kuva. Infrarakenta- 
misen tilanne ei ole lainkaan näin synkkä. 
Virallisessa ennusteessa povataan ensi 
vuodelle viiden prosentin miinusta. Toki 
plusmerkkinen etuliite olisi toivottavampi, 
muttei tuotakaan lukemaa voi romahduk-
sena pitää. 

No ennusteet ovat ennusteita, mutta 
helpotusta koko alalle lupailee myös hal-
litusohjelma, jossa on sovittu noin neljän 
miljardin euron investointipaketista, josta 
lähes kolme miljardia kohdentuu infrara-
kentamiseen. 

Jo meneillään olevista, tai ensi vuonna 
käynnistyvistä, isommista infrahankkeista 
Uudellamaalla voi mainita Kruunusillat, 
Espoon kaupunkiradan ja Vantaan ratikan. 

Lisäksi kehyskunnissa tehdään esimer-
kiksi isoja logistiikkakeskuksia, kuten Jär-
venpäässä Postille ja Hyvinkäällä Keskolle. 
Kaikki nämä ja monet pienemmät projek-
tit työllistävät paljon myös INFRA Uusi-
maan jäseniä.

Uusimaalaisten infrarakentajien kanssa 
jutellessa on myös vahvistunut kuva siitä, 
että isolla osalla jäsenistöstä on toistai-
seksi töitä hyvin tai ainakin kohtalaisesti. 
Toki on samaan hengen vetoon todettava, 
että talonrakennuksen syvä kyykkäys tun-
tuu luonnollisesti talonpohjia tekevissä 
yrityksissä.

Monenlaista apua tarjolla
Selvää silti on, että kilpailu kovenee, ja Uu- 
dellemaalle tulee myös muualta Suomesta 
yrityksiä töiden perässä. 

Kaikki tämä on tuttua pidempään alalla 
toimineille. Kuten eräskin pitkän linjan 
jäsenyrittäjä totesi: ”Tällästä tää on niin 

pitkään ollut, kun mä oon näitä hommia 
tehnyt”, viitaten taantumaan ja kilpailun 
kovenemiseen. Mutta niin vaan tämäkin 
yrittäjä oli kovista ajoista selvinnyt.

Aikojen koventuessa INFRA ja INFRA 
Uusimaa ovat valmiita auttamaan jäsen-
yrittäjiään. Yhdistyksen toimintasuunni-
telmassa vuodelle 2024 on annettu palve-
lulupaus, jonka mukaan 90 prosenttia 
jäsenten yhteydenotoista voidaan hoitaa, 
tai vähintäänkin ottaa työn alle saman päi-
vän aikana. 

Apua ja hyötyä jäsenyydestä voi saada 
monella eri tavalla. Joillekin lakipalvelut 
ovat se tärkein, toiselle erilaiset jäsenalen-
nukset, kolmas osallistuu ahkerasti jäsen-
tapahtumiin, verkostoituu ja solmii hyö-
dyllisiä uusia tuttavuuksia, joista tulee 
kukaties ystäviä vuosien varrella. 

Oli oma avuntarpeesi mikä hyvänsä, tär-
keintä on muistaa, että yksin ei tarvitse jää- 
dä. Soita tai laita viestiä – mietitään yhdes- 

sä, miten voidaan olla INFRANA avuksi!
PS: Oletko jo käynyt kuuntelemassa INF-

RAPODI-podcastia? Ensimmäisessä jak-
sossa konekauppiaat kertovat, miltä se 
maarakentaminen näyttää tiskin toiselta 
puolen katsottuna.•

Kovat ajat vaativat kovia tekijöitä

PANU TUOMINEN

https://omainfra.fi/aluetoiminta/infra-uusimaa/
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Akseli Nieminen: ”Näytöissä tehdään ihan perusduunia.”

Infra-alan yrityksissä ei ole täysin herätty siihen mahdollisuuteen, että ammattitutkinnon voi  
suorittaa myös suorilla näytöillä aidossa työelämän ympäristössä. Jos on vahvaa osaamista, 
ammattitutkintopaperit voi parhaimmillaan saada taskuunsa muutamassa kuukaudessa. 

Teksti ja kuvat: Kaisa Salminen  

Helsingin kaupungin Staran työmaalla on 
edetty syyskuussa 2023 sadevesilinjan kai-
vutöihin. Työmaa sijaitsee Koskelassa, Kun-
nalliskodintiellä, missä on alkamassa myös 
kaksi Maarakennusalan ammattitutkintoon 
kuuluvaa näyttöä. 

TTS Työtehoseuran kouluttaja Pavel Jaak-
kola kiinnittää ensi töikseen huomiota sii-
hen, että S-Kuljetuksen Juha Laaksosen kai-
vannon täytöissä on oikeat materiaalit. 

– Hyvältä näyttää! hän pohdiskelee siir-
tyessään keskustelemaan S-kuljetuksen 
Reijo Kähärin kanssa näytön vaiheista. 

Näyttöjä suoritetaan Maarakennuskonei-
den käytön osaamisalalla. 

– Tänään on tarkoitus ottaa molemmilta 
herroilta, sekä Reijolta että Juhalta näytöt, 
joissa he pääsevät näyttämään osaamisensa 
kahden eri maarakennuskoneen käytössä ja 
3D-koneohjauksessa.

TTS:llä on lähtökohtaisesti kaksi vaihto-
ehtoista tapaa suorittaa Maarakennusalan 
ammattitutkinto. Sen voi suorittaa joko lisä-

Näytöissä tehdään perusduunia
Näyttöjä on arvioimassa sekä oppilaitoksen 
että työelämän edustaja. TTS:n Pavel Jaak-
kolan rinnalla on Staran työnjohtaja Akseli 
Nieminen, jonka roolina on siis toimia työ-
elämän arvioijana. 

Mieluiten työelämän arvioinnin suorit-
taa Jaakkolan mukaan näyttöjen yhteydessä 
tilaajan edustaja, mutta tarvittaessa voidaan 
käyttää muutakin henkilöä, jolla on riittävä 
kokemus arvioida tutkinnon osassa vaadit-
tavaa osaamista.

– Akseli on seurannut Juhan ja Reijon 
työskentelyä jo pitkään tällä työmaalla, joten 
hän on sopiva henkilö arvioimaan suori-
tusta, hän toteaa.. 

– Näytöissä tehdään ihan perusduunia – 
eli tässä tapauksessa kaivetaan sadevesilin-
jaa, asennetaan putkia ja tehdään maatäyt-
töjä, Nieminen täydentää.

Hän kertoo itsekin suorittaneensa aika-
naan useita näyttöjä TTS:lle, ja toimineensa 
myös työelämän arvioijana aiemmin.

–  Yleensä Maarakennusalan ammattitut-
kinnon suorittajat ovat työskennelleet vähin-

tään viisi vuotta infra-alan tehtävissä. Näy-
tön hyväksymiseen ei riitä, että osaat toimia 
ryhmän jäsenenä, vaan pitää osata myös 
tehdä töitä, ratkaista ongelmia ja kouluttaa 
muita, hän korostaa.

Yksi tapa todentaa pätevyys
Paperihommilta ei suorissa näytöissäkään 
vältytä, sillä Reijon ja Juhan on pitänyt täyt-
tää etukäteen sekä itsearviointilomake että 
talouden ja työympäristön hallinnan tehtä-
välomakkeet. 

– Pääasiassa lomakkeissa kysytään aika 
itsestään selviä asioita. Jonkin verran jou-
duin hakemaan asioille virallisia termejä, 
mutta ei lomakkeiden täyttämiseen mennyt 
kokonaisuudessaan kovin kauan, ehkä muu-
tamia tunteja, Reijo kertoo kokemuksistaan.  

Yrittäjä Mikko Smalén S-Kuljetuksesta 
arvioi ammattitutkinnoista olevan hyötyä 
sekä työntekijöille itselleen että yritykselle. 

– Monella kokeneella infra-alan ammatti-
laisella ei ole minkäänlaista koulutusta. Tämä 
on yksi tapa todentaa varsinkin uusille tilaa-
jille, että henkilö on pätevä tehtäväänsä. Uskon 
työntekijöidemme saavan myös monenlaista 
oppia tästä prosessista, hän pohtii.  

– Mikko kysyi kiinnostustani suorittaa 
ammattitutkintoa, ja vastasin myöntävästi, 
koska se on yksi meriitti vuosien kokemuk-

koulutuksen ja mahdollisesti sitä täydentä-
vän oppisopimuksen kautta – tai jos on vah-
vaa ja pitkäaikaista osaamista, ammattitut-
kinnon vaatimukset voi todentaa myös 
suorin näytöin, niin kuin tässä tapauksessa. 

Kaksi näyttöä, kaksi konetyyppiä
Reijon ja Juhan näytöt on tarkoitus suorit-
taa sekä pyörä- että tela-alustaisilla kaivu-
koneilla. Tehtäviin kuuluvat kauhanvaih-
to-operaatio kalibrointeineen 3D-laitteiden 
avulla, massanvaihto, putkikanaalin kaivuu 
korkoon, putken asennus sekä täyttö- ja 
rakennekerrokset. Näytön arvosana on joko 
hyväksytty tai hylätty. 

– Molemmilla näyttötutkinnon suoritta-
jilla on selvästi pitkä kokemus alalta. Ei siis 
mitään paineita, Jaakkola kannustaa.

Samalla hän kiinnittää huomiota siihen, 
että Reijo tulee koneesta ulos tekemään oma-
toimisesti täyttöhommia. 

– Se kertoo, ettei hän ole ensimmäistä ker-
taa työmaalla. Tarkkailen koko ajan molem-
pia koneita, ja aika nopeasti näen, onko 
homma hanskassa.

Ammattitutkinnon voi suorittaa 
myös suorilla näytöillä

Kouluttaja Pavel Jaakkola. TTS (kuvassa oik.) käy läpi S-Kuljetuksen Reijo Kähärin kanssa näytön vaiheita. S-Kuljetuksen Juha Laaksonen suorittamassa Maarakennusalan ammattitutkinnon suoraa näyttöä.

Staran Aleksi Heinonen, S-Kuljetuksen Mikko Smalen ja TTS Työtehoseuran Pavel Jaakkola.
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Teksti: Kaisa Salminen

– Perustutkintoihimme on ollut haki-
joita, mutta ei riittävästi. Ryhmät on kyllä 
saatu juuri kasaan, mutta hakijoita kai-
vattaisiin lisää, oppisopimusvastaava 
Petri Järvelä TTS Työtehoseurasta ker-
too.

Rakennusalan perustutkintoa suorit-
tavat TTS:ssä pääasiassa nuoret. Esimer-
kiksi rakennusalan perustutkintoon 
kuuluva maarakennuskoneen kuljetta-
jan tutkinto on kolmivuotinen koulu-
tuskokonaisuus.

– Aika moni nuori opiskelee ensin 
vuoden tai puolitoista vuotta perus-
asioita oppilaitoksessa, ja suorittaa sen 
jälkeen oppisopimuksella perustutkin-
tonsa loppuun. Työnantaja saa tällä 
tavoin usein potentiaalisen työntekijän 
itselleen, Järvelä toteaa.

– Myös koulutussopimuksia tehdään 
opintojen alkuvaiheessa, mutta aika no- 
peasti palkka alkaa olla opiskelijoiden 
mielessä, ja oppisopimus koetaan sil-
loin mieluisammaksi vaihtoehdoksi.

Perustutkintoa suorittavat opiskelijat 
ovat Järvelän mukaan onnistuneet löy-
tämään oppisopimus- tai koulutussopi-
muspaikkoja kohtuullisesti, mutta tuleva 
talvi näyttää huonolta nykyisen talous- 
ja maailmantilanteen takia. Myös yritys-
ten halu ottaa uusia kavereita ilman kou-
lutusta suoraan oppisopimukseen on 
ymmärrettävästi vähäistä.

S-Kuljetuksen Mikko Smalén perään-
kuuluttaisi alalle imagonkohotusta.

– Tuntuu siltä, että infra-ala on brän-
dätty huonosti. Jos nuorilta kysyy, niin 
mielikuva alasta on aika huono, vaikka 
koneenkuljettajan töitä tehdään siistissä 
sisätilassa, joka on sopivan viileä kesä-
helteellä ja lämmin talvipakkasilla. Palk-
katasokin on hyvä verrattuna perustoi-
mistotöihin, hän vertaa.

Staran Aleksi Nieminen on samoilla 
linjoilla.

– Opiskellessani ammattikorkeakou- 
lussa infra-alaa porukka ei edes tiennyt, 
miten alan hommia pääsee tekemään ja 
näkemään. Itse en olisi voinut kuvitel-
lakaan ennen kuin pääsin alan hommiin, 
mitä esimerkiksi tunnelirakentaminen 
on ja miten kehittyneitä sekä siistejä työ-
koneet ovat 3D-laitteineen.

Ammattitutkintoa suorittavilla tie on 
luonnollisesti pidempi kuin perustut-
kinnossa, koska vaadittava ammattitaito 
kehittyy ajan myötä. Tyypillisesti am- 
mattitutkintoa suorittavalla on Järvelän 
mukaan vähintään viisi vuotta koke-
musta valituista tutkinnon osista, ja nuo-
remmilla on lisäksi aikaisemmin suori-
tettu perustutkinto.

Erikoisammattitutkinto on astetta 
vaativampi kuin ammattitutkinto, ja 
edellyttää muun muassa valmiuksia työ-
maan vetämiseen. 

– Käytännössä pyrimme järjestämään 
koulutuksia yhä enemmän yrityksen ja 
tekijöiden kanssa yhteistyössä. Pys-
tymme myös joustamaan heidän tarpei-
siinsa aikaisempaa paremmin, Järvelä 
lupaa.•

Nuorillekin tarjolla useita reittejä
Nuorten saanti infra-alalle on ollut jo pitkään huolenaiheena 
infra-alalla. Nyt se on taas noussut tapetille, vaikka välillä  
tilanne ehti olla parempikin. 

sesta, jonka voi mainita tarjouskilpailuissa-
kin. Yhtä lailla tietysti työskennellään oikea-
oppisesti, vaikka kukaan ei olisi katsomassa 
ja arvioimassa, Reijo täydentää.

Ammattitutkinto tilaajan 
vaatimukseksi?
S-Kuljetuksella on ollut syksyllä 2023 koko 
joukko työntekijöitä suorittamassa Maara-

kennusalan ammattitutkintoja. Näytöistä 
sovittiin Mikko Smalénin mukaan TTS:n 
kanssa elokuussa 2023, ja neljällä työnteki-
jällä oli jo Maarakennusalan ammattitutkin-
non paperit taskussaan marraskuussa. 

– Kaksi työntekijää ei ole vielä pystynyt 
suorittamaan näyttöjä sen takia, että sopi-
vaa työmaata ei ollut löytynyt, hän kertoo. 

–  Isoin haaste onkin ollut löytää sopivia 

Teksti: Kaisa Salminen
Kuva: VJ Maa-aines

Palkintoperusteina Uudenmaan 
yrittäjät nostaa tiedotteessaan 
esiin muun muassa VJ Maa-ai-
neksen osaamisen ympäristö- 
ja koulutusasioissa. 

Ville on pyrkinyt omalta osal-
taan parantamaan nuorten saamista 
alalle esimerkiksi yrityksensä perehdy-
tyskäytäntöjä kehittämällä. Vaihtuvuus 
onkin ollut vähäistä.

– Talon sisäiset oppikanavat ovat mie-
lestäni paras reitti saada pysyviä työnte- 
kijöitä. Peräänkuuluttaisin laajemmin-
kin työmaille eräänlaista sisäistä kou-
lutuskanavaa eri tasoisille osaajille aina 
harjoittelijoista superosaajiin. Toki pal-
kankin pitää olla kilpailukykyinen, mut- 
ta suurikaan palkka ei korvaa huonoja 
olosuhteita, hän korostaa.

Ville toivoisi myös mestari-kisälli- 
opiskelun palauttamista kunniaan. 

– Kaivukonettahan on aika helppo 
ajaa, mutta vasta käytäntö opettaa, missä 
vaiheessa pitää tilata murskeita ja miten 
varmistetaan, että vesi ei tule kaivan-
toon, hän toteaa.

– Pitäisikö kuntasektorilla alkaa val-
mistaa joitain teitä oppilastöinä, jotta 
Maarakennusalan perustutkinnon opis-
keluun saataisiin lisää konkretiaa? 

Rekrytointiin VJ Maa-aines on hake-
nut potkua sosiaalisessa mediassa teh-

tävällä mielikuvamarkkinoinnilla, mutta 
varsinaisen rekrytoinnin Ville kertoo 
tapahtuvan puskaradion kautta. On- 

gelmana hän nostaa esiin lähinnä 
sen, että vaarallisiin töihin ei 
pääse ennen kuin on täyttänyt 
18 vuotta.

Yrittäjäasennettakin löytyy, 
sillä VJ Maa-aines on yli kolminker-

taistunut viidessä vuodessa liikevaih-
tonsa noin 7 miljoonaan euroon, ja saa-
nut isojakin puitesopimuksia. Se on vaa-
tinut Villen mukaan todella monta 
pientä keikkaa, suunnitelmallisuutta ja 
uskallusta. 

– Olemme esimerkiksi rekrytoineet 
rohkeasti henkilöstöä ja investoineet 
uuteen teknologiaan sekä tilaajien vaa-
timiin sähköisiin työkoneisiin. 

Tulevaisuuden suunnitelmissa on 
kiertotalouden kehittäminen. Tarkoitus 
on tuoda ylijäämämassojen hyödyntä-
miseen ratkaisuja koko pääkaupunki-
seudun maamarkkinoille.

Ville on myös aktiivinen infra-alan 
järjestötehtävissä. INFRA Uusimaan 
syyskokouksessa hänet valittiin toista 
kertaa hallituksen varapuheenjohtajaksi. 

– Yhdistys on ollut tärkeä verkostoi-
tumis- ja vaikuttamiskanava, hän poh-
tii ja kannustaa muitakin mukaan. Tar-
jolla paljon muitakin kuin hallituspaik-
koja. Ville itse vaikuttaa esimerkiksi 
INFRAn konepalvelu- ja työmarkkina-
valiokunnissa.•

Vuoden nuori yrittäjä 
panostaa sisäiseen 
koulutukseen
Uudenmaan yrittäjät on palkinnut maarakentamiseen 
erikoistuneen VJ Maa-aineksen toimitusjohtaja Ville Sainion, 
36, Vuoden nuorena yrittäjänä 2023. 

Vuoden 
nuori

yrittäjä

Ville Sainio: ”Vasta käytäntö opettaa.”

Ville Sainio perään-
kuuluttaa laajem-
minkin työmaille 
eräänlaista sisäistä 
koulutuskanavaa 
eri tasoisille osaa-
jille aina harjoitte-
lijoista super- 
osaajiin.

Fakta
Maarakennusalan ammattitutkinto 
Maarakennusalan ammattitutkinnon laajuus 
on vähintään 150 osaamispistettä (osp). 

Tutkinnon suorittaneella pitää olla ammat-
titaito toimia maarakennusalaan liittyvissä 
työtehtävissä. Tutkinnon suorittanut hallit-
see työyhteisössä toimimisen periaatteet ja 
pelisäännöt sekä työnsä ympäristönäkökoh-
dat ja vaikutukset. 

Maarakennusalan ammattitutkinnossa on 
yhdeksän eri osaamisalaa. Seuraavassa on 
esimerkkejä työtehtävistä, joissa Maaraken-
nusalan ammattitutkinnon suorittanut voi 
toimia:

1.  Maarakennuskoneiden käytön osaami-
sala: maarakennuskoneen kuljettajan teh-
tävät

2. Verkostorakentamisen osaamisala: maa-
rakentamisen käsin tehtävät työt ja putki-
asennukset 

3. Pohjarakentamisen osaamisala: maara-
kentamisen käsin tehtävät työt, sta-
bilointi-, paalutus- ja betonointityöt

4. Kalliorakentamisen osaamisala: porarin, 
panostajan ja kalliorakentajan tehtävät

5. Liikennealueiden ylläpidon osaamisala: lii-
kennealueiden hoitokoneiden kuljettajan 
tehtävät kuten auraus, liukkaudentorjunta 
ja harjaus

6. Asfaltoinnin osaamisala: asfalttimassan 
valmistustehtävät, asfaltointikoneiden 
kuljettajan tehtävät ja asfaltoinnin käsin 
tehtävät työt

7. Infra-alan kuljetusten osaamisala: esim. 
kuorma-autonkuljettajan työtehtävät

8. Ympäristötöiden osaamisala: maaraken-
tamisen käsin tehtävät työt ja viherraken-
nus- sekä kiveytystyöt. 

9. Ajoneuvonosturinkuljetuksen osaamisala: 
ajoneuvonosturin, kurottajan ja ajoneu-
voalustaisen henkilönostimen kuljettajan 
tehtävät

työmaita, joissa on näytöissä vaadittuja 
koneita ja työvaiheita.

Koulutusmahdollisuuksista hän kertoo 
keskustelleensa ensin INFRA Uusimaan toi-
minnanjohtaja Panu Tuomisen kanssa. Sen 
perusteella hän otti yhteyttä TTS Työteho-
seuraan, joka lupasi järjestää näytöt ripeästi.

Nopean aikataulun hän arvioi olleen lisä-
resurssien ansiota, sillä Pavel Jaakkola oli 

rekrytoitu kesällä 2023 TTS:lle vahvistukseksi.
Tulevaisuudessa ammattitutkinto voi olla 

tilaajan vaatimus.
– Emme ole vielä vaatineet ammattitut-

kintoa koneenkuljettajilta tarjouskilpailuis-
samme, mutta se on ilman muuta tulossa. 
Eihän meillä pääse enää työmaan kympik-
sikään ilman erikoisammattitutkintoa, 
Aleksi Nieminen toteaa.•

Mikko Smalén: ”Imagonkohotusta tarvitaan.”
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Mitä kuuluu työmaalle?

Näitkö uusmaalaisen infrarakentajan työn ääressä? Louhimassa metroradan varressa tai kuskaa-
massa multakuormaa? Ahkerasti työssä, aina uurastamassa? Totta vai ei? Annetaan tekijän kertoa.

Teksti: Kaisa Salminen

Osoite: Rantakulmantie 366, Nukari 
16.11. klo 8.00
Puhelimessa: Toimitusjohtaja Harri Laine, 
Tuusulan L-Kone.
Ehditkö jutella? Sopii hyvin. Sain eilen illalla 
tarjouksen määräajassa lähetettyä eteen-
päin, ja aloittelen parhaillaan seuraavaa tar-
jousta.
Miltä työrintamalla näyttää? Itse työn teke-
minen on vähentynyt syksyn aikana, mutta 
tarjouskyselyitä on edelleen aika paljon lii-
kenteessä. Yrityksemme on erikoistunut 
lähinnä sähköverkon saneeraukseen ja 
rakentamiseen.
Ovatko tilaajat tulleet varovaisemmiksi? 
Näin voi sanoa. Etenkin asuntorakentami-
sen hiljeneminen heijastuu sähköliittymä-
puolelle. Odotettavissa on, että ti- 
laukset muuttuvat töiksi vasta ensi kevään 
ja kesän aikana. Jopa tilattuja töitä on vedetty 
takaisin.
Mikä on yleinen kilpailutilanne? Kilpailu on 
ollut jo pitkään kovaa meidän alallamme, 
koska sähkömarkkinat määrittelevät hinta-
tasoa, mutta samalla vaatimukset kasvavat 
jatkuvasti. Aiemmin tekijöitä oli paljon, 
mutta yksi toisensa jälkeen on luopunut säh-
köverkkopuolen liiketoiminnasta. 
Onko muita tukijalkoja? Teemme myös yksi-
tyisille tilaajille talojen pohjia, salaojia sekä 
ylläpito- ja saneeraustöitä. Talvella on luon-
nollisesti hiljaisempaa, ja kalustoa käyte-
tään mahdollisuuksien mukaan lumen pois-
toon.

Entä tulevaisuuden näkymät? Ei niin pahaa, 
ettei jotain hyvääkin. Tunnelin päässä on 
valoa, ja ensi kevät näyttää jo paremmalta. 
Voi tulla jopa kiire! 
Onko jotain ajankohtaista meneillään?  Val-
mistaudumme yrityksessämme pikkuhil-
jaa sukupolven vaihdokseen. Se ei ole ihan 
vielä ajankohtaista, mutta tarkoitus olisi siir-
tää 20-vuotiaalle pojalleni vähitellen mui-
takin kuin fyysisiä töitä. Joskus tulevaisuu-
dessa hän voi sitten ottaa koppia yrityksen 
vetämisestä.
Maarakentamisen keskeiset trendit? Kier-
rätys nousee koko ajan tärkeämpään rooliin, 
mutta on tunnustettava, että siinä on myös 
paljon haasteita. Esimerkiksi nämä lattiasta 
puretut betonit vaativat erikoiskäsittelyä, 
koska eristeistä löytyi näytteenotossa 
PAH-yhdisteitä. 
Haluaisitko lähettää lukijoille terveisiä?  
INFRA Uusimaan hallitustyöskentely jää 
usein jäsenkunnalle vieraaksi, joten ehkä 
sitä voisi vähän avata. Olen yhdistyksen hal-
lituksessa varajäsenenä vielä tämän vuoden 
loppuun, ja olemme käyneet esimerkiksi 
Euroopan parlamentissa edistämässä Suo-
men infrarakentamisen asiaa. Keskustelua 
on mielestäni saatu muutenkin hyvin käyn-
tiin poliittisella rintamalla. 
Kenelle soitan seuraavaksi? Soita Koneura-
kointi Petri Villberg Oy:n Petri Villbergille.
 
Osoite: Espoo Tuomarila
22.11. klo 8.00
Puhelimessa: Toimitusjohtaja Petri Villberg, 
Koneurakointi Petri Villberg Oy.

Ehditkö jutella? Kyllä varmaan.
Mitä teet parhaillaan?  Olen kunnallistek-
niikan peruskorjaushommissa Espoon  
Tuomarilassa. Pääasiassa teen konepalvelu-
töitä infrapuolen saneerauskohteissa, mutta 
sen  lisäksi on kaikenlaisia muitakin infra-
töitä.
Miten saneerauspuolella menee? Kyllä se 
ainakin toistaiseksi tuntuu pyörineen ihan 
hyvin. 
Onko markkinoilla jotain yllättävää tren-
diä? Viimeisen kahden vuoden aikana yksi-
tyisellä puolella on ollut aika paljon kysyn-
tää niin vesi- ja viemäriurakoille kuin piha- 
ja pohjaurakoille. Kyselyitä on tullut sekä 
taloyhtiöistä että omakotitalojen omista-
jilta. Se on positiivinen yllätys maailman-
menoon nähden. 
Mikä on toimialueesi? Tulen itse Päijät-Hä-
meestä, ja asiakaskuntani on sekä Uudella-
maalla että Päijät-Hämeessä. Esimerkiksi 
yksityispuolen asiakkaat ovat aktivoituneet 
etenkin Lahdessa, Espoossa ja Vantaalla.
Entä tulevaisuuden näkymät? Ainahan tal-
vet ovat hiljaisempia, mutta katsotaan, mil-
lainen talvi ja kevät on tulossa. Yrittäjänä 
sitä on tottunut elämään päivä kerrallaan, 
mutta en nyt halua maalailla synkkiä pilviä 
taivaalle.
Onko jotain ajankohtaista meneillään?  Ei 
mitään ihmeellistä, mutta ensi vuonna 
pitäisi alkaa pikkuhiljaa päivittää konekan-
taa. Se täyttää jo nykyisellään tilaajien vaa-
timukset, joten ei tässä ole mitään paniik-
kia, mutta konetunnit alkavat tulla täyteen.
Miltä koneiden hintataso nyt näyttää? Hin-
nannousut ovat olleet todella kovia, ja 
samaan aikaan vaihtokoneiden hinnat ovat 
tippuneet alaspäin. Toivotaan että ensi 
vuonna tilanne olisi vähän rauhoittunut.
Haluaisitko lähettää INFRA Uusimaan hal-
litukselle tai lukijoille terveisiä? Ei muita 
terveisiä hallitukselle kuin että jatketaan 
hyvällä mallilla eteenpäin ja pidetään yrit-
täjistä huolta. Lukijoille yhteistyötä, valoi-
sampaa tulevaisuutta ja Hyvää Joulua!
Kenelle soitan seuraavaksi? Soita Infralion 
Oy:n Joni Kumpumäelle.•

Jos kauha raapaisee kaapelia, mikä on maa-
rakentajan vastuu?
Ei vastuuta voi yksin urakoitsijalle sälyttää, 
jos kiireinen aikataulu ja vanhat kaapelit 
ovat aiheuttaneet epävarmuutta. 
Miltä tulevaisuus näyttää? Näkymät ovat 
harvinaisen ristiriitaisia; tilaajien esittämät 
arviot vaihtelevat hyvästä huonoon ja saat-
tavat hetkessä muuttua. Toiveissa kuitenkin 
on, että ensi vuosi näyttää paremmalta kuin 
tämä syksy.
Kenelle soitan seuraavaksi? Soita Profixer 
Oy:n Kalevi Hyytiselle.

Osoite: Meijerintie 6, Riihimäki
20.11. klo 15.42
Puhelimessa: Toimitusjohtaja Kalevi Hyyti-
nen, Profixer Oy.
Ehditkö jutella? Hetki vain, lasken ensin 
tämän holvisahan pois käsistä. 
Mitä teet parhaillaan? Olen Valion Riihi-
mäen vanhalla tehtaalla sahaamassa beto-
nilattiaa. Teen maarakennustöiden ohessa 
jonkin verran näitä purkutöitä lisäpalveluna, 
jotta asiakkaiden ei tarvitse erikseen tilata 
purkuliikettä purkamaan ja maarakennus-
liikettä kaivamaan.
Tätä vuotta on kutsuttu joskus rakennus-
alalla menetetyksi vuodeksi. Oletko samaa 
mieltä? On minullakin hankaluuksia ollut. 
Pääasiakaskunnassamme eli taloyhtiösek-
torilla työkokonaisuudet ovat olleet yllättä-
vän pieniä, eikä töitä ole riittänyt koko poru-
kalle. Kilpailu on koventunut todella paljon, 
ja taloyhtiöpuolella on lykätty projekteja 
eteenpäin tavallista enemmän.

Ristiriitaisia haasteita 
ja odotuksia

”Tulevaisuuden näkymät ovat harvi-
naisen ristiriitaisia, mutta toiveissa on, 

että ensi vuosi näyttää paremmalta 
kuin tämä syksy”, Harri Laine pohtii.

Kalevi Hyytinen: ”Ei niin pahaa, 
ettei jotain hyvääkin. Tunnelin pääs-
sä on valoa, sillä ensi kevät näyttää 
jo paremmalta. Voi tulla jopa kiire!”

”Yksityispuolella on ollut aika 
paljon kysyntää. Se on positiivinen 
yllätys maailmanmenoon nähden”, 

Petri Villberg toteaa.
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Lue lisää palveluistamme:

Meiltä löydät kaikki palvelut ympäristön huomioimisesta 
itse räjäytystyöhön. Saat käyttöösi ammattitaitoisten 
louhintakonsulttien laajan palvelukokonaisuuden sekä 
osaamisemme räjähteiden kuljetuksiin ja varastointiin sekä 
tarvittaessa jopa panostustyöhön. Räjähdevalikoimamme 
kattaa kaikkien louhintakohteiden tarpeet. Myös 
koulutustarjontamme on erittäin kattava. 

KATTAVAT PALVELUT 
POHJOISMAISIIN 
OLOSUHTEISIIN

Emil Mäntylä ”Meidän pitää olla ajan hermolla EU-politiikassa.”

Emil Mäntylästä INFRAn hallituksen   
toinen varapuheenjohtaja

Keskusliiton edustajisto valitsi 
Emil Mäntylän INFRA23-tapah- 
tumassa INFRAn hallituksen  
toiseksi varapuheenjohtajaksi.  

Teksti ja kuva: Kaisa Salminen

– Jää nähtäväksi, mitä vastuita 
uusi puheenjohtaja Juha 
Arvola haluaa varapu-
heenjohtajille jakaa, 
mutta kaikkeen 
ollaan valmiina ja 
innolla odotan työs-
kentelyä häne kans-
saan! Piiriaktiivina 
voisin olla tukena 
esimerkiksi yhteisöl-
lisyyden kehittämi-
sessä entisestään järjes-
tössä valtakunnallisesti, 
INFRA Uusimaan 
puheenjohtajanakin vai-
kuttava Emil pohtii.

Emil odottaa lisäksi op- 
pivansa ja kehittyvänsä 
edelleen vaikuttamistyös- 
sä.

– Olen päässyt jo tutus-
tumaan esimerkiksi EU:n toimintaan sekä 
INFRAn että INFRA Uusimaan hallituksen 

matkoilla. Oli silmiä avaava kokemus 
huomata, miten paljon sinne on 
keskittynyt valtaa. 

– Meidän pitää olla ajan hermolla 
EU-politiikassa ja vaikuttaa etupai-

notteisesti. Suomella on kyllä hyvä 
maine, mutta uskottavuudesta 

on huolehdittava. Jos edes 
Liikenne12-suunnitelmas- 

sa sovittuihin hankkei-
siin ei sitouduta kan-

sallisesti hallituskau-
den yli, niin miten voi 
 kuvitella, että EU läh-
tisi niitä tukemaan.

INFRA Uusimaan 
puheenjohtajana hän 

kertoo pyrkineensä yh- 
dessä toiminnanjohtajan 

ja hallituksen kanssa ko- 
keilemaan uutta sekä 
 herättämään esiin van-
haa. Samalla konseptilla 
jatketaan eteenpäin. –
Tavoitteena on tietysti 
 saada uusia jäseniä pii-
riyhdistykseen, koska 
mitä isompia ja aktiivi-

sempia olemme, sitä paremmin kaikilla 
menee.•

– Minulla on vahva usko siihen, että 
taantuma jää lyhyeksi – olettaen, että 

valtion omaisuutta myymällä saa-
daan sovitut infrahankkeet käyntiin 

nopeasti. Asuntorakentamisen ahdin-
koa se ei ehdi ensi vuonna auttaa, 

mutta yleistaloudelle se toisi buustia, 
Emil Mäntylä toteaa.

Vantaan ratikkaa viritellään
Hallitusohjelmassa on useita raidehank-
keita, joiden käynnistymistä odotellaan.

Teksti: Kaisa Salminen 
Kuva: Vantaan kaupunki

Vantaan kaupungininsinööri 
Henry Westlin kertoi marras-
kuussa 2023 Vantaan Ratikan 
askelmerkeistä seuraavasti:

- Ennen rakentamisen aloittamista 
Vantaa odottaa valtion sitoutumista hank-
keeseemme MAL-sopimuksen yhtey-
dessä. Sopimus allekirjoitetaan näillä 
näkymin ensi vuoden (2024) keväällä tai 
viimeistään kesällä.

- Kaupungin tavoitteena on, että Van-
taan ratikan rakennustyöt käynnistyisi-
vät vuoden 2024 loppupuolella. Kaupun-
kitilalautakunnan päätöksen mukaan 
ratikkahanke toteutetaan kahden allians-
sin mallilla kuten Kalasatama-Pasi-
la-hanke.

- Tarkastelemme myös muiden vireillä 
olevien raitiotiehankkeiden kuten Turun 
raitiotie ja Länsi-Helsingin raitiotie han-

kinta-aikatauluja, jotta liian saman-
aikaiset urakkahankinnat eivät 
häiritsisi markkinoiden toimin-
taa  

- Ennen varsinaista hankintaa 
keskustelemme hyvin mielellämme 

urakoitsijoiden ja konsulttitoimistojen-
kin kanssa hankinnan aikataulusta, sisäl-
löstä, rajauksista, organisoinnista tms.

- Varsinaisen hankinta käynnistynee 
ensi kevään lopulla, kun valtion rahoitus 
on varmistunut ja Hallinto-oikeus on saa-
nut käsiteltyä kaupungin toimielinten 
päätöksistä tehdyt valitukset

- Vantaan ratikan infran lisäksi edis-
tämme myös Ratikkakaupunki-kokonai-
suutta ts. Yleiskaava 2020 mukaista 
sisäänpäin tiivistyvää kaupunkiraken-
netta.•

Vantaan 
ratikka-
hanke

Uusi 
varapuheen-

johtaja
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Teksti ja kuvat: Kaisa Salminen 

Helsingin Kruunuvuorenrantaan, Laajasa-
lon kaupunginosaan ja entisen öljysataman 
paikalle on nousemassa vauhdilla uusi 
merellinen asuinalue. Alueen liikenneyh-
teyksiin tulee iso parannus, kun raitiovau-
nut alkavat kulkea siellä suunnitelmien 
mukaan vuonna 2027.

Uusi raitiotie yhdistää valmistuttuaan 
Helsingin kantakaupungin Hakaniemen 
kautta Kalasatamaan, Korkeasaareen ja Laa-
jasaloon. Raitiotie jatkuu aina Laajasalon 
ostoskeskukselle asti, ja reitille tulee pituutta 
lähes kahdeksan kilometriä.

Reitin varrelle mahtuu myös kolme siltaa 
– Merihaansilta, Finkensilta ja Kruunuvuo-
rensilta, joista viimeksi mainittu on Suo-
men pisin silta. Myös pyöräilijät ja jalankul-
kijat pääsevät tulevaisuudessa niitä pitkin 
ihailemaan merellisiä maisemia.

Kruunusillat-hanke jakautuukin kahteen 
osaan: siltaurakkaan ja muuhun rakentami-
seen. Siltaurakka toteutetaan kokonaisurak-
kana ja muu rakentaminen allianssimallilla. 

Työmaapäällikkö Tino Seppälä YIT:ltä ker-
too olleensa mukana jo allianssiurakan kehi-
tysvaiheessa. Se jakautuu edelleen raitiotie-, 
kadunrakennus- ja YTK-kumppaneiden töi-
hin.

– Normirakentamiseen verrattuna isoin 
ero on ollut mielestäni keskustelukulttuu-

rin avoimuus allianssin osapuolten kesken.
YIT kuuluu samaan allianssiorganisaa-

tioon NRC Groupin, Helsingin kaupungin, 
Sitowisen, Rambollin ja Swecon kanssa.

– Esimerkiksi vanhojen reunakivien ul- 
konäkökysymyksistä käytiin jossain vai-
heessa aika vilkasta keskustelua. Väittäisin, 
että niiden uudelleenkäyttöasteeksi on 
tulossa jopa 90 prosenttia. Onhan se aika iso 
säästö niin materiaali- kuin kuljetuskustan-
nuksissa. Samalla päästötkin vähenevät.

Vähäpäästöinen työmaa 
Saaret -osaprojektin aikataulu on tiukka, 
mutta toistaiseksi on pysytty aikataulussa. 

– Maarakennustöiden valmiusaste on 40 
prosenttia. Nyt jännitämme talven tuloa ja 
miten se vaikuttaa aikatauluihin. Esimer-
kiksi lumelle ei ole täällä juuri varastointi-
paikkoja, Seppälä pohtii. 

Hankkeessa on tavoitteena BREEAM Inf-
rastructure -sertikaatti, ja vastuullisuus on 
nostettu yhdeksi avaintavoitteista hank-
keessa.

– Yksi selkeimmistä tavoitteistamme on 
vähäpäästöinen työmaa. Työkoneilta vaadi-
taan esimerkiksi Stage IV -päästöluokitusta 
ja pyrimme siihen, että työkoneissa käyte-
tään pääsääntöisesti biopolttoaineita, Kruu-
nusillat-hankkeen Saaret-osaprojektin 
osaprojektipäällikkö Arttu Äikäs YIT:ltä ker-
too.

Saaret on kutsumanimi osaprojektille, jo- 
ka koostuu Korkeasaaresta, Laajasalosta ja 
Nihdistä. 

– Hyödynnämme rakentamisessa myös 
paljon uusiomateriaaleja ja uudelleen käy-
tettäviä materiaaleja. Sujuva liikenne var-
mistetaan niin, että jokaisella liikennemuo-
dolla voi liikkua turvallisesti rakentamisen 
aikana. Tiedotus ja osallisuuden varmista-
minen ovat tärkeässä roolissa, Äikäs luette-
lee vastuullisuusmittareita.

Mäkiä on jouduttu loiventamaan 
raitiovaunuille
Kruunusilloilta itäsuuntaan työn alla on 
kiviasennuksia, pintatöitä, valaistuksia sekä 
kiskotuksia. Kaikki maanalaiset rakenteet 
ovat valmistuneet aikataulussaan parin kilo-
metrin säteellä.

Siitä eteenpäin reitillä tehdään perintei-
sempiä maarakennustöitä, eli louhintaa ja 
kunnallistekniikan rakentamista.

–  Kallioita on louhittava, koska mäet ovat 
raitiovaunuille liian jyrkkiä. Kunnallistek-
niikka on pakkokin uusia, se on osittain 
tulossa käyttöikänsä päähän. Ja sehän jäisi 
ilmaankin, kun mäkiä pitää loiventaa, Sep-
pälä kertoo.

Työmaalla on myös useita INFRA Uusi-
maan jäsenyrittäjiä. Esimerkiksi VSG Inf-
ralla ja M & R Vaulamolla on koneyksiköitä 
sekä Hakaniemessä että Laajasalossa.

Kruunusillat-raitiotiehanke on poikkeuksellisen iso niin mittakaavaltaan, investointikustannuksil-
taan kuin kestoltaan. Hanke jakautuu kahteen osaan, ja kaikki muu rakentaminen paitsi siltaurakka 
toteutetaan allianssimallilla. Vastuullisuus on aiempaa tiiviimmin tavoitteissa mukana.

Kruunusillat-hankkeessa 
vastuullisuus on avaintavoite

– Vanhan kunnallistekniikan purkami-
sessa on aina omat ongelmansa, koska 
uuden tekniikan pitää olla valmis ennen 
kuin vanhan voi poistaa käytöstä, VSG Inf-
ran toimitusjohtaja Ville Mäkelä pohtii.

– Myös liikenteen sujuvuuden varmista-
minen vaatii aika paljon sovittelua, koska 
automäärät ovat sekä Hakaniemessä että Saa-
ret -osaprojektissa mittavia, toimitusjohtaja 
Mika Vaulamo M & R Vaulamosta täydentää.

Peruskoulunsa päättäville 
toivotaan lisää tietoa infra-alasta
Vähähiilinen työmaa on tuonut infrayrittä-
jille jonkin verran raportointivelvollisuuk-
sia. Lähinnä se on tarkoittanut Vaulamon ja 
Mäkelän mukaan polttoainemäärien ja -tun-
tien kuukausiraportointia. Sen työllistävä 
vaikutus on koettu vähäiseksi, koska pääosa 
tiedoista on saatu suoraan työkoneiden ajo-
tietojärjestelmistä.

Allianssi on koostanut sen jälkeen tiedot 
ja lähettänyt ne tilaajalle. 

– Nämä tiedot ovat vastanneet aika hyvin 
todellista polttoainekulutusta, vaikka desi-
litratarkkuuteen ei ole toki mahdollista 
päästä, Seppälä kertoo.

Työmaalla on testattu myös sähkökuor-
maajia, mutta akkukapasiteetit olivat Vaula-
mon kokemuksen mukaan vielä aika kehnoja. 
– Meiltä puuttuu lisäksi kokemusta siitä, 
miten sähköiset työkoneet toimivat loppukä-
dessä, varsinkin talvella, Mäkelä täydentää.

Ajankohtaisempi haaste heille tuntuu ole-
van suurten ikäluokkien eläköityminen ja 
ikäjakauman vinoutuminen alalla. Vaulamo 
ja Mäkelä toivoisivat infra-alan järjestöiltä 
aktiivista markkinointia erityisesti perus-
koulun päättövaiheessa.

Isona haasteena Seppälä kokee sen, että 
työmaalla saa ajaa työkoneita vasta 18-vuo-
tiaana.

– Alavalinta tehdään jo 16 vuoden ikäluo-
kassa. Moni tekee siinä vaiheessa päätöksen 
suunnata muille aloille.•

Hakaniemestä Laajasalon ostoskeskukselle ulottuvan raitiotien pituudeksi tulee lähes kahdeksan kilometriä.

Arttu Äikäs: ”Yksi selkeimmistä tavoitteistamme on vähäpäästöinen työmaa.”

– Vanhan kunnallistekniikan purkamisessa on aina omat ongelmansa, 
koska uuden tekniikan pitää olla valmis ennen kuin vanhan voi poistaa 
käytöstä, VSG Infran toimitusjohtaja Ville Mäkelä toteaa.

Kunnallistekniikan siirtoa ja uuden rakentamista. Kuvassa Tino Seppä-
lä, Mika Vaulamo ja Ville Mäkelä.
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Juha Laurila: ”Suosittelisin hankkimaan sähköisen asiakirjan palveluna.”

Teksti: Kaisa Salminen  Kuva: 123RF

Sähköinen siirtoasiakirjavelvoite jät-
teenkuljetuksessa astui voimaan 
1.9.2022 (jätelaki 121 b §). Tämän laki-
uudistuksen tavoitteena on tehostaa tie-
donsaantia jätteistä, niiden kuljetuksista ja 
jätealan toimijoista, sekä parantaa jätevir-
tojen jäljitettävyyttä ja valvontaa.  

Samoja tavoitteita edistää myös SYKEn ja 
Suomen ympäristöministeriön kehittämä 
järjestelmä, joka on tarkoitettu siirtoasia-
kirjatietojen rekisteröintiä varten Suomen 
sisäisessä jätteenkuljetuksessa. 

Tietyiltä jätelajeilta on vaadittu aikaisem-
minkin siirtoasiakirjaa jätekuljetuksessa. 
Siirtoasiakirjavelvoitteen piiriin kuuluvat 
muun muassa vaaralliset jätteet, rakennus- 
ja purkujätteet sekä eräät lietteet.  

– Uutta on se, että siirtoasiakirjan pitää olla 
nyt sähköisessä muodossa.  Jos esimerkiksi 

maarakennustoimintaa harjoittava 
pk-yritys kuljettaa käytettyä öljyä tai 
rakennusjätettä, kuljettajalta vaadi-
taan nykyisin sähköistä siirtoasiakir-

jaa. Tämän osalta siirtyminen on tosin 
vielä vaiheessa, INFRA ry:n johtaja Juha 

Laurila kertoo.
– Jätelaki mahdollistaa edelleenkin pape-

risen siirtoasiakirjan käytön, jos voidaan 
katsoa, että jäte-eriä syntyy harvoin tai jät-
teenkuljetus on pienimuotoista. Paperisen 
siirtoasiakirjan toimittaminen valtiohallin-
non rekisteriin on kuitenkin erittäin työ-
lästä. Suosittelisin hankkimaan sähköisen 
asiakirjan palveluna, josta tiedot siirtyvät 
automaattisesti rekisteriin. 

Menettelyjä pyritään keventämään
Jätelainuudistuksen johdannaisena on syn-
tynyt lisäksi uusi betoni-EEJ-asetus (466/ 
2022), eli niin sanottu ei-enää-jätettä-ase-

Jätelaki uudistui – siirtokirjat 
halutaan sähköiseen muotoon
Jätelain kokonaisuudistus koskettaa laajasti myös infrayrittäjiä. 
Keskeinen muutos on, että siirtoasiakirjan pitää olla lähtö-
kohtaisesti sähköisesti muodossa.

tus. Se sisältää muun muassa säännökset 
betonijätteen käsittelyvaatimuksista, beto-
nimurskeen hyväksytyistä käyttötarkoituk-
sista ja käyttötarkoituskohtaisista laatuvaa-
timuksista.  

EEJ-murske voidaan rinnastaa lähtökoh-
taisesti neitseelliseen kiviainekseen, ja moni 
yritys pystyy jo valmistamaan sitä. Se on laa-
jentanut betonimurskeen käyttöaluetta. 

Yhtenä merkittävimmistä muutoksista 
on pidetty vaatimusta ulkopuolisen toden-
tamasta laadunhallintajärjestelmästä. Lau-
rilan mukaan nyt ollaan luomassa rinnalle 
kevyempää menettelyä. 

– Jos jätettä käytetään raaka-aineena ja se 
täyttää muut vaatimukset, eli se ei esimer-
kiksi aiheuta haittaa ympäristölle, niin mikä 
tahansa jätteenkäsittelylaitos voisi saada 
sen myötä tapauskohtaisesti EEJ-statuksen 
viranomaispäätöksellä, Juha Laurila kertoo 
uusimmista askelista..

Ammattimaisesti jätteitä kuljettavan on 
kuuluttava jätelain mukaan myös jätehuol-
torekisterin piiriin. Tämä vaatimus ei ole 
uusi, mutta sitä ei ole Laurilan mukaan 
oikein ymmärretty rakennusalalla, vaikka 
asiasta on pyritty alan järjestöissä tiedotta-
maan aktiivisesti.•

Siirtoasiakirjavelvoitteen piiriin kuuluvat muun muassa rakennus- ja purkujätteet.

Uusi 
jätelaki

Maarakentaja 
kiertotalouden 
innovaattorina
Yrityskauppojen myötä  
syntynyt Suomen Sorakauppa 
Oy hakee uutta liiketoimintaa 
ja kasvumahdollisuuksia  
kiertotaloudesta. Kehitteillä 
on menetelmä, joka mahdol- 
listaisi kiviaineksen hallitun 
kierrättämisen.

tysprojektissa.
Kiertotalouden periaatteet muut-

tavat nyt perinteisiä toimialoja, kos- 
ka vihreät arvot kiinnostavat asiak-

kaita. Taustalla ovat Valtajärven mu- 
kaan myös rakentamisen ja etenkin asun-

torakentamisen heikentyneet suhdanteet. 
– Reagoimme tilanteeseen rakentamalla 

tukikohdan paitsi kuljetusautoillemme 
myös uudelle kiviaineksen kierrätystoimin-
nalle, koska markkinoiden hiljennyttyä on 
aikaa kehittää toimintaa. Eli toimimme jat-
kossa samalla toimialalla kuin ennenkin, 
mutta viemme materiaalin hyötykäyttöä 
pidemmälle, hän kertoo.

Maarakennuspuoli edustaa Suomen Sora-
kaupan isointa asiakaskuntaa, minkä lisäksi 
esimerkiksi taloyhtiöille tehdään leikkihie-
kan vaihtoja ja kiinteistöhuoltoyhtiöille toi-

– Jos tontti on ahdas, eikä hihnaa mahdu 
liikuttamaan, voimme usein toimittaa myös 
muilla työkoneilla tavaran perille, Jani Val-
tajärvi täydentää.

Parhaillaan valmistaudutaan uusiin haas-
teisiin, sillä yhtiön tukikohtaan on tarkoi-
tus alkaa rakentaa keväällä 2024 maanalaista 
siiloa. Ideana on kipata kierrätyshiekka tai 
-sepeli kuorma-autolla siiloon, puhdistaa se 
ja säilöä uudelleenkäyttöä varten. 

– Alustavien tutkimusten perusteella hie-
koitussepelin ominaisuudet vaikuttavat kes-
tävän hyvin toisenkin käyttökerran. Leikki-
hiekkaa ei voi käyttää uudestaan alkuperäi-
seen tarkoitukseensa, mutta sekin soveltuu 
esimerkiksi viherrakentamiseen. Puhdis-
tusmenetelmän kehittäminen on seuraava 
vaihe. Sitä kohti mennään, suurilla suunni-
telmilla, hän toteaa naurahtaen.•

mitetaan hiekoitussepeliä. Hiljattain on 
rakennettu verkkokauppa yksityisasiakkaita 
varten, ja yhtiö hoitaa Ruduksenkin verkko-
kauppatoimitukset.

– Ajamme esimerkiksi säkki- ja kouratoi-
mituksia sekä noudamme risuja. Erikois-
osaamista löytyy hihnakuljetinautoista, jotka 
mahdollistavat kiviainesten kuljettamisen 
vaikeisiinkin kohteisiin, kuten kallioleik- 
kauksen ja talon seinän väliin – tai vaikka 
ikkunoista sisälle, Jani Valtajärvi kertoo.

– Voimme levittää materiaalin laajalle 
alueelle täryttämistä vaille valmiiksi, koska 
hihna liikkuu auton perässä 180 astetta. Aika 
tavallinen pyyntö on siirtää tavaraa autotal-
lin katon yli, hallinnollisesta puolesta vas-
taava Janin tytär Julia Valtajärvi kertoo. Veli 
Juho Valtajärvi toimii puolestaan yrityk-
sessä kuljettajana.

Uusi 
jäsen-
yritys

Teksti ja kuva: Kaisa Salminen 

Nurmijärvellä sijaitsevalla tontilla komeilee 
kuljetusautojen takana alkuvaiheessa oleva 
rakennustyömaa. Suomen Sorakauppa kaa-
vailee sinne uudenlaista kierrätystoimintaa.

– Kehitämme menetelmää, jonka 
tavoitteena on mahdollistaa hiekoi-
tussepelin ja leikkihiekan puhdista-
minen sekä uudelleen käyttö. Se 
avaisi mahdollisuuksia kestäväm-
pään rakentamiseen, Suomen Sora-
kaupan toimitusjohtaja Jani Valtajärvi 
kertoo.

Yhtiö on syntynyt yrityskaupan seurauk-
sena vuonna 2020. Pitkään alalla toiminut 
Kuljetusliike Mikander myytiin silloin Jani 
Valtajärven perheelle. Yrityksen nimeksi tuli 
Suomen Sorakauppa ja markkinointinimeksi 
Hiekkaa.fi. 

Valtajärvi kertoo myyneensä samana 
vuonna pois Uudenmaan Imupalvelu Oy:n, 
missä hän työskentelee edelleen toimitus-
johtajana. Tarkoitus on kuitenkin siirtyä 
vuoden vaihteessa täyspäiväisesti Suomen 
Sorakauppaan töihin ja auttelemaan kehi-

– Erikoistuotteiden kuten hiekotussepelin hallittu kierrät-
täminen koko lailla puuttuu Suomesta, mutta pyrimme 
korjaamaan tilanteen, Jani ja Juulia Valtajärvi kertovat.
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Nina Raitanen: ”Tiet ovat edelleen huonossa kunnossa, ja rahaa tarvitaan lisää.”

INFRA Uusimaa siirtyi vuoden 2023 alussa yhden vuosikokouksen malliin, ja ensimmäinen vuosiko-
kous järjestettiin Hotelli Sveitsissä Hyvinkäällä 6. lokakuuta. Paikalla oli ilahduttavan runsaslukui-
nen joukko jäsenyrittäjiä, ja tunnelma oli talouden uhkapilvistä huolimatta positiivinen.

Teksti ja kuvat: Kaisa Salminen

Keskusliiton terveiset välitti INFRA 
ry:n johtava asiantuntija, tekniikan 
tohtori Nina Raitanen. Hän aloitti teh-
tävässään kesäkuussa 2023 työskennel-
tyään sitä ennen Suomen Tieyhdistyksen 
toimitusjohtajana. 

Nina vaikuttaa INFRAN elinkeinotiimissä, 
vastuualueenaan asfaltti- ja kunnossapito-
jaostot eli perusväylänpito. Hänellä on myös 
osa-aikainen työelämäprofessuuri Aalto-yli-
opistossa.

– On mukavaa, kun voi jatkaa tutulla alal- 
la, eikä tarvitse opetella kaikkea uutta. Tiet 
ovat edelleen huonossa kunnossa, ja rahaa 
tarvitaan lisää. Toisaalta kerrankin voi pie-
nen hetken sanoa, että ensi vuosi näyttää 
ihan mukavalta, joskin pienten uhkapilvien 
kanssa, hän totesi.

Hallitusohjelma oli infra-alalle melko 
positiivinen sisältäen 3 miljardin euron 
paketin, josta 2,5 miljardia kohdistuu väy-
läinvestointeihin ja 0,5 miljardia perusväy-
länpitoon. Pieni uhkapilvi tulee siitä, että 
investoinnit pitää pystyä rahoittamaan val-
tion omaisuutta myymällä. 

Perusväylänpidon paketista ollaan ohjaa-
massa ensi vuonna 250 miljoonaa euroa 

päättäjävaikuttaminen, viestintä ja yhteis-
työ eri sidosryhmien kanssa. 

– Teetimme myös jäsenkyselyn, jonka 
perusteella yhdistyksen toimintaan oltiin 
tyytyväisiä. Vaikuttamistyö ja toimialan kuu-
luvuuden parantaminen koettiin erittäin 
tärkeiksi asioiksi.

Paikalla oli 30 jäsenyrittäjää konemäärän 
ollessa 735. Äänimääräksi tuli näin ollen 69.

Erovuorossa ollut INFRA Uusimaan vara-
puheenjohtaja Ville Sainio valittiin yksimie-
lisesti jatkamaan kaudelle 2024–2025. Kaikki 
erovuorossa olleet neljä jäsentä valittiin 
myös yksimielisesti jatkamaan seuraavalle 
kaksivuotiskaudelle (ks. oheinen taulukko). 

Varajäseniksi valittiin äänestyksen jäl-
keen Atte Jousi ja Mikko Smalén. Viimeksi 
mainittu on ensimmäistä kertaa INFRA Uusi-
maan luottamustehtävissä. 

Toiminnantarkastajan tehtävää jatkamaan 
valittiin Jorma Vuorinen. Hänen varamie-
hekseen valittiin uutena henkilönä Henri 
Peltomäki, joka seuraa tehtävässä isänsä 
Juhani Peltomäen jalanjälkiä. Juhanilta löy-
tyy aikaisempia meriittejä myös yhdistyk-
sen hallitustehtävistä.

– Verkottuminen on parasta yhdistystoi-
minnassa. Onhan se mukavampi tilata esi-
merkiksi kalustoa toiselta jäsenyrittäjältä, 

jos on tavannut hänet kasvokkain, Henri 
totesi. Hän on tehnyt pitkän uran maaraken-
nusalalla, ja omistaa J. Peltomäki Oy:n 
yhdessä veljensä Markon kanssa.

Emil Mäntylä valittiin jatkamaan keskus-
liiton hallituksessa vuodet 2024–2025 (vara-
henkilö Tahvo Pekkinen).

Jäsenpalvelua terävöitetään edelleen
Panu Tuominen esitteli lopuksi vuoden  
2024 toimintasuunnitelman ja nosti esiin 
kolme yleistavoitetta: jäsenistön kohtaami-
nen, jäsenistön nopea palveleminen sekä 
jäsenistöä hyödyntävät yhteistyösopimuk-
set. Muita painopisteitä ovat esimerkiksi 
jäsenhankinta, viestintä, edunvalvonta, 
oppilaitosyhteistyö sekä jäsentapahtumien 
monipuolistaminen. 

Yhdistyksen käynnistämä selvitystyö 
Uudenmaan Maarakentajien Konevälitys 
Oy:n lakkauttamisesta oli saatu vuosiko- 
kouksen aikoihin sinettiä vaille päätök- 
seen. Lakkautettavan yhtiön omaisuus siir-
tyy sen jälkeen kokonaisuudessaan yhdis-
tykselle. 

INFRA Uusimaa on myös monikanavai-
sen viestinnän edelläkävijä; kokouspäivänä 
julkaistiin Panu Tuomisen ja Emil Mäntylän 
tuottama INFRAPODI, joka on tiettävästi 
ensimmäinen maarakentajille suunnattu 
kotimainen podcast. Voit kuunnella sitä 
vapaasti Spotifyssa.

Yhdistyksestä on tehty myös mainosvi-
deo, ja kokouksessa pohdittiin, että vastaa-
van tyyppisiä videoita olisi hyvä toteuttaa 
myös maarakennusalan ammateista, jos 
niitä ei ole vielä tehty.

Vuosikokouksen jälkeen jäsenyrittäjät 
ottivat toisistansa mittaa pokeriturnauk-
sessa, jota isännöivät yhdistyksen yhteis-
työkumppanit Fennia, Tankkauspartio, 
Neste, Geotrim, OP ja Volvo.•

päällystykseen, eli seuraaville vuo-
sille jää vähemmän rahaa. Väyläin-
vestointien puolella raidehankkeet 
ovat tulevina vuosina vahvasti esillä. 

– Huolestuttavaa on toisaalta se, 
että nimeämättömille investointihank-

keille ei jäänyt hallitusohjelmassa tehty-
jen kehysleikkausten jälkeen juurikaan sijaa, 
hän pohti.

Nina muistutti myös uudesta, alakohtai-
set ammattitapahtumat yhdistävästä super-
tapahtumasta, INFRAn ammattipäivät, joka 
järjestetään Tampere-talossa 13.–14.3.2024. 
Tapahtumasta löytyvät kaikki tutut ja ala-
kohtaiset päivät kuten louhinta- ja kiviaines-
päivät sekä viisi muuta toimialakohtaamista.

Hallinnolliset asiat keskitetään
Yhden vuosikokouksen mallissa on ajatuk-
sena korvata kevätkokous vapaamuotoisem-
malla toiminnalla. Siitä esimerkkinä ovat jo 
kahtena vuotena järjestetyt yhdistyksen 
kesäpäivät. Vuosikokoukseen keskitetään 
vastaavasti hallinnolliset asiat.

Toiminnanjohtaja Panu Tuominen esit-
teli vuosikokouksessa vuoden 2022 toimin-
takertomuksen, jonka sisällön hän kiteytti 
pitkälti seuraaviin asioihin: oppilaitosyh-
teistyö, jäsenpalveluiden terävöittäminen, 

Yhdistys siirtyi yhden 
vuosikokouksen malliin 

Vuosi-
kokous

2023

INFRA Uusimaan hallituksen varajäsen Atte Jou-
si (AaJii Maanrakennus Oy) voitti oman pokeri-
pöytänsä.

INFRAn terveiset kokoukseen toi johtava asian-
tuntija Nina Raitanen.

Pitkään eri luottamustehtävissä jo SML-ajoilta asti toiminutta Tuomo Piekkaa (kuvassa toinen vas.) muistettiin ennen illallisen alkua. Kuvassa myös puoli-
so Kirsi, toiminnanjohtaja Panu Tuominen ja hallituksen puheenjohtaja Emil Mäntylä.
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Nina Lindstöm: ”Kannattaa olla edelläkävijä.”

Teksti: Kaisa Salminen 
Kuva: Nestori Lönngrén / Nestography

Keskusliiton levyke voidaan myön-
tää henkilölle, jonka tieteellinen 
tai käytännöllinen toiminta 
maa- ja vesirakennusalalla on 
huomattavalla tavalla edistänyt 
tämän tekniikan haaran kehitystä 
maassamme sekä henkilölle, joka talou-
dellisesti tai muuten merkittävällä 
tavalla on edesauttanut INFRA ry:tä sen 
päämäärien toteuttamisessa.

Nina itse toteaa vaatimattomasti, ettei 
ole ensimmäinen levykkeellä palkittu, 
onhan niitä myönnetty jo yli 40. Hänen 
ansionsa ovat kuitenkin kiistattomia. 
Nina oli useita vuosia INFRA Uusimaa 
ry:n hallituksen puheenjohtajana, minkä 
jälkeen hän siirtyi INFRA ry:n hallituk-
sen puheenjohtajaksi ja Rakennusteol-
lisuus RT ry:n varapuheenjohtajaksi. 

– Se kävi työstä ja imaisi mukaansa, 
hän pohdiskelee.

Jos pitäisi nostaa yksi virstanpylväs 
järjestöurallasi esiin, niin mikä se olisi?

– Ehkä kansainvälistyminen. Lähdim- 
me INFRA ry:n hallituksen puheenjoh-
tajakaudellani tutustumaan EU:n toi-
mintaan ja huomasimme, että meidän 
pitää pystyä vaikuttamaan EU-direktii-
veihin vielä aikaisemmin ja vahvemmin 
– ja tämä oivallus on kehittänyt INFRA 
ry:n vaikuttamistyötä, joka jatkuu ja 
muuttuu sitä mukaa mitä suurempiin 
haasteisiin Euroopassa joudumme.

– Valtioneuvoston Liikenne12-suun-
nitelma on ollut myös askel parempaan 
suuntaan, mutta pullonkaulana on 
hankkeiden rahoitus, koska eihän se 
edelleenkään verorahoilla onnistu.  

Nina on nykyisin mukana esimerkiksi 
INFRAn historiatyöryhmässä, missä 
pohditaan alan muutosta viimeisen 30 
vuoden aikana INFRAn 70-vuotishisto-
riikkia varten. 

– Itse näen, että asiat kehittyvät pik-
kuhiljaa. Mutta kyllä yritystoiminnan 

prosessit ja toimintatavat ovat kehitty-
neet paljon, ja kehitettävää on edelleen – 
jatkuvaa laadunvarmistustahan tämä on.

Hän toivoisi kuitenkin lisää roh-
keutta kokeiluihin.  

– Minusta kannattaa aina olla 
vähän edelläkävijä. Esimerkkinä 

voisi mainita kiertotalouden, 
joka on trendinä infra-alallakin ja 

jossa edelläkävijät ovat nyt voittajia. Kier-
totalouden ympärille syntynyt lainsää-
däntö pitäisi toisaalta miettiä uudestaan 
yksinkertaisemmaksi, koska lupapro-
sessit ovat nyt äärettömän raskassoutui-
sia.

Samaa periaatetta voisi hänen mie-
lestään noudattaa laajemminkin. 

– Esimerkiksi EU:n vastuullisuuslain-
säädäntöä koskevat vaatimukset kiristy-
vät jatkuvasti, ja meillä on jo RALAn ser-
tifikaateissa kaikki vastuullisuuden ele-
mentit käytössä – ympäristö, turvallisuus 
ja laatu. Niissä myös käydään läpi yri-
tyksen prosesseja, taloutta ja johtamista. 

– Kehitetään näitä edelleen, mutta 
vetoan järjestöihin, että ei innostuta 
kehittämään lisää uusia sertifikaatteja 
alalle vain sillä perusteella, että EU aset-
taa jäsenmailleen vaatimuksia.  

Liittojuhlilla Nina kertoo kiinnittä-
neensä huomiota siihen, että INFRA ry:n 
hallituksissa ja muissa elimissä ei ole 
naisten määrä lisääntynyt.  

– Sen eteen pitäisi tehdä enemmän, 
muutenhan jäämme alana dinosauruk-
seksi. INFRA Uusimaan miehet voisivat 
nostaa naispuolisia yrittäjäkavereitaan 
järjestötehtäviin, ja tämä oli haaste! 
Lisäksi me äidit voisimme näyttää tyttä-
rillemme esimerkkiä, ettei ole enää nais-
ten ja miesten aloja.   

Nina itse käy hyvästä esimerkistä, sillä 
hän on aurannut ensimmäisenä naisena 
uraa kaikissa edellä mainituissa puheen-
johtajatehtävissään. Lisäksi hän omis-
taa yhdessä sisarensa ja veljensä kanssa 
RTA-Yhtiöt Oy:n, ja on palkannut useita 
naisia myös teknisiin tehtäviin.•

Nina Lindström palkittiin 
keskusliiton levykkeellä 
Monipuolisen järjestöuran tehnyt Nina Lindström palkittiin  
INFRA23-liittojuhlissa INFRAn korkeimmalla mahdollisella  
kunniamerkillä, keskusliiton levykkeellä. Liittojuhlat järjes- 
tettiin marraskuussa Lappeenrannassa.

INFRA Uusimaan edustajisto 
keskusliiton hallituksessa 2024

EDUSTAJA VARAHENKILÖ

Jari Teini  Heikki Kiili

Jyri Hussa  Teijo Skyttä

Ari Heinänen Juho Heinänen

Antti Finér Juhani Peltomäki

Antti Ruusunlehti Heini Ruusunlehti

Kim Nyholm Aapo Lahtinen

Sami Tervo Jarmo Pikkarainen

Pyry Murto Jarmo Både

INFRA Uusimaan hallitus 1.1.2024 alkaen
Nimi Yritys Toimikausi

Puheenjohtajat

Emil Mäntylä (puheenjohtaja) Mäntylä Yhtiöt 2023–2024

Ville Sainio (varapuheenjohtaja) VJ Maa-aines Oy 2024–2025

Jäsenet

Tuomo Piekka Konekauha Oy 2023–2024

Jukka Muhonen Oteran Oy 2023–2024

Sami Tervo Maarakennus Tervo Oy 2023–2024

Antti Finér Kaivuupalvelu Finer Oy 2023–2024

Jarmo Ikonen Lakaisutekniikka INFRA Oy 2024–2025

Pyry Murto Murto Yhtiöt 2024–2025

Jyri Hussa VRJ Etelä-Suomi Oy 2024–2025

Kim Nyholm Porkkalan Maanrakennus Oy 2024–2025

Varajäsenet

Atte Jousi (1. varajäsen) AaJii Maanrakennus Oy 2024

Mikko Smalén (2. varajäsen) S-Kuljetus Oy 2024

– Tämä tilanne rakennus-
alalla aiheuttaa tietysti 
 huolta. Pelkään ehkä  
eniten sitä, että hyviäkin 
investointihankkeita laite-
taan jäihin, vaikka nyt oli-
si hyvä hetki rakennuttaa, 
Nina Lindström pohtii.

INFRA 
kunnia-
merkki

INFRA Uusimaan edustajat 
keskusliiton hallituksessa

EDUSTAJA VARAHENKILÖ  TOIMIKAUSI

Emil Mäntylä Tahvo Pekkinen 2024–2025
(hallituksen  
2. varapj.)  

Ville Sainio Tuomo Piekka 2023–2024

Jukka Muhonen Jarmo Ikonen  2023–2024

Kokoukseen osallistui reilut 30 jäsenyrittäjää.

Pokeripöydissä oli tunnelmaa. Kuvaa lähimmässä pöydässä on silinterihattu päässä johdossa olevalla 
Ari Heinäsellä.

INFRA Uusimaan edustaja keskusliiton 
vaalivaliokunnassa:  Jyri Hussa (2024–2025)
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INFRA Uusimaa ry:n yhteistyökumppanit

alustainen kaivukone ja sen perässä keski-
kokoinen traktorin perävaunu. Tällaisella 
yhdistelmällä ei saa Suomessa lähtökohtai-
sesti kuljettaa maa-ainesta tieliikenteessä. 
Se on jyrkästi kielletty tieliikennelaissa (154 
§), hän toteaa.

Tieliikennelaki sallii Lahden mukaan lii-
kenteessä vain yhden hyvin tarkkaan raja-
tun perävaunukäytön moottorityökoneille. 

– Oletetaan että kaivukoneen perässä on 
peräkärry, jossa on omaan käyttöön tarkoi-
tettuja työvarusteita kuten polttoainetta sekä 
kaksi erilaista kauhaa, jotka on asiallisesti 
kuormavarmistettu. Tällaisella yhdistelmällä 
saa ajaa kohteeseen, jos on lähdössä esimer-
kiksi omalta varikolta keikalle, hän havain-
nollistaa.

– Mutta jos kaivukoneen perässä on e- 
nemmänkin maansiirtoperävaunu, liiken-
teeseen ei saa mennä. Kaivukoneen perä-
kärryssä ei saa ylipäätään kuljettaa liiken-
teessä multaa tai muuta maa-ainesta – ei 
edes tyhjää multakärryä. 

Poliisin vastuulla on valvoa tieliikenne-
lain noudattamista. Länsi-Uudenmaan polii-
silaitoksen komisario Hannu Kontola ker-

Ruotsissa pyöräalustaisella kaivukoneella 
vedetään perävaunuja työmaalla kuin työ-
maalla, mutta Suomessa sääntöviidakko on 
monimutkaisempi ja sitä tulkitaan vaihte-
levasti. INFRA Uusimaa -lehti pyysi sen takia 
sääntöihin linjauksia Traficomilta ja Län-
si-Uudenmaan poliisilaitokselta.

Teksti: Kaisa Salminen  Kuva: PMT OÜ

Moottorityökoneiksi rekisteröityjen ajo-
neuvojen perässä vedettävien perävau-
nujen käyttöä säätelevät niin tieliikenne-
laki, polttomaksulaki, ajoneuvolaki kuin 
joskus maastoajoneuvolakikin. Tulkin-
nat ovat usein tapauskohtaisia, eikä yleis-
luontoista ohjeistusta ole olemassa.

Kysymys maa-ainesten kuljettamisesta 
moottorityökoneella vedettävällä perävau-
nulla onkin toistunut vuosittain niin pit-
kään kuin esimerkiksi Traficomin johtava 
asiantuntija Otto Lahti muistaa. 

Nyt aihe on taas tapetilla, koska kaivuko-
ne-peräkärry-yhdistelmien käyttö on lisään-
tynyt viime vuosina Suomessakin.

– Tyypillinen ongelmatapaus on pyörä-

Kaivukone ja peräkärry, kysymyksiä herättävä yhdistelmä
too, että jos havaitaan tiellä moottorityöko-
neen perässä iso perävaunu, jossa kuljetetaan 
jotain muuta kuin työhön liittyvää kuormaa 
liikenteessä, siihen kyllä puututaan. 

Hän muistuttaa myös, että rekisteröimä-
töntä moottorityökonetta saa käyttää vain 
suljetulla alueella. 

– Tätä urakoitsijat eivät tunnu oikein ym- 
märtävän, hän harmittelee. 

Suljetulla alueella hän tarkoittaa esimer-
kiksi työmaata, joka on selkeästi suljettu 
yleiseltä liikenteeltä puomilla ja aidoilla. 

– Ajoneuvolaki (89 §) määrittelee kuiten-
kin joitakin poikkeuksia rekisteröinteihin. 
Esimerkiksi perävaunua, joka on tarkoitettu 
kytkettäväksi moottorityökoneeseen, ei tar-
vitse rekisteröidä. 

Myös polttoainemaksulaki pitää ottaa 
huomioon. Tulli valvoo viime kädessä sen 
noudattamista, ja myös poliisi valvoo sitä. 
Traficom on neuvoa antava viranomainen.

– Moottorityökoneeseen kytketyssä perä-
vaunussa on sallittua kuljettaa polttoaine-
maksuvapaasti eli polttoöljyllä ainoastaan 
moottorityökoneen omat poltto- ja voite-
luaineet sekä muut moottorityökoneeseen 

kuuluvat työhön liittyvät varusteet ja tarvik-
keet, Traficomin asiantuntija Kastehelmi 
Karppanen ohjeistaa.

– Moottorityökone voi siirtyä polttoaine-
maksuvapaasti työalueelta toiselle ja esi-
merkiksi huoltoon. Sama koskee myös moot-
torityökonetta, johon kytketyssä perävau-
nussa kuljetetaan edellä mainittuja moot- 
torityökoneen omia työhön liittyviä varus-
teita ja tarvikkeita.•

* Puhelun hinta lankapuhelimesta 8,35 snt/puhelu + 7,02 snt/min., matkapuhelimesta 8,35 snt/puhelu + 17,17 snt/min.www.ikh.fi

Vantaa
Kärkikuja 6, 01740 Vantaa 
Puh. 0201 323 530* 
info.vantaa@ikh.fi

Konala
Ristipellontie 23, 00390 Helsinki 
Vaihde 0201 323 780* 
info.konala@ikh.fi

Portti 1-5, 02270 Espoo 
Puh. 0201 323 750* 
info.espoo@ikh.fi

Espoo

IKH Espoo, Vantaa, Konala yhteislogo  
INFRA Uusimaa -lehteen 

Koko: 185 x 36 mm

Uusimaan aluemyyntipäällikkö
Jesse Nyberg

p. 045 171 3532
jesse.nyberg@st1.com

Varaosaparatiisi, Koskelontie 18 C 02920 Espoo, puh:  +358 440 343 307
www.varaosaparatiisi.fi  email: info@varaosaparatiisi.fi

Lämpöpuisto Oy, Puh: 0800-19292, www.lampopuisto.fi

myynti@etpoy.fi

050 460 4999 / tankkaus@tankkauspartio.fi✆ 010 192 900

Saako suljetulla työmaalla kuljet-
taa esimerkiksi kuvassa näkyvällä 
yhdistelmällä maa-aineksia?

– Tulkintani mukaan se on sallittua, kun-
han ei mene yleiseen liikenteeseen. 
Kytkentä ei saa olla myöskään moottori-
työkoneen omamassaa suurempi. Kou-
kun ja lukituksen pitää olla yhteensopi-
via, komisario Hannu Kontola vastaa.

Polttoainemaksuvapaasti eli polttoöl-
jyllä on kuitenkin sallittua kuljettaa kyt-
ketyssä peräkärryssä vain moottori- 
työkoneen omat sekä siihen kuuluvat  
työhön liittyvät varusteet ja tarvikkeet. 
LIsätiedot ajoneuvoverotuksesta ja  
tarvittavat ennakkoratkaisut (250 €),  
Traficom: p. 029 534 512.

Hyvää Joulua ja 
Uutta Vuotta 2024!

Toivoo INFRA Uusimaa ry

Otto Lahti: ”Tieliikennelaki on jyrkkä                              moottorityökoneiden perävaunukäytölle.”


